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Nije pro{lo ni prvih 30 dana od
konstituisanja novih lokalnih
organa vlasti a njeni glavni
nosioci svojim prvim postupci-
ma pokazuju da je Leskovac na
dobrom putu da ponovo
postane  “crvena komuna” ne
samo simboli~ki.

Na poslednjoj sednici
nedavno izaranog op{tinskog

ve}a, uprkos predizbornim
parolama da nova-stara vlast
ne}e usporavati zapo{ete
reforme , donete su neke
odluke kojima se Leskovac,
kada se o odnosu vlasti prema
privredi radi, vra}a desetine
godina unazad u komandno-
plasku privredu.

(nastavak na str.2.)
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Nije pro{lo ni prvih 30
dana od konstituisanja novih
lokalnih organa vlasti a njeni
glavni  nosioci svojim prvim
postupcima pokazuju da je
Leskovac na dobrom putu da
ponovo postane  “crvena komu-
na” ne samo simboli~ki.

Na poslednjoj sednici
nedavno izaranog op{tinskog
ve}a, uprkos predizbornim paro-
lama da nova-stara vlast ne}e
usporavati zapo{ete reforme ,
donete su neke odluke kojima se
Leskovac, kada se o odnosu
vlasti prema privredi radi, vra}a
desetine godina unazad u
komandno-plasku privredu.

Naime, op{tinsko ve}e done-
lo je odluke da za neke od firmi
koje su obuva}ene planom
republi~ke vlade za aukcijsku
prodaju ne izda saglasnost.

DIRIGOVANJE PRIVREDI
Sa obrazlo`enjem da ima

“poseban zna~aj” za op{tinu
Leskovac, saglasnost za prodaju
nije dobio Leskova~ki sajam,
koji }e dobiti  status javnog pre-
duze}a, “LEGRAP” }e biti
pripojen nekom od javnih pre-
duze}a, a ni “Univerzal” ne}e
u}i u proces aukcijske privati-
zacije “zbog specifi~nog srta-
tusa?!

Od ukupno 62 preduze}a za
~iju je ubrzanu privatizaciju
putem aukcijske prodaje
neophodna saglasnost, op{tinsko

ve}e je odobrilo prodaju samo
dvadeset. Dok je za neke firme
sasvim opravdano izostala
saglasnost (one ~iji su osniva~i
iz biv{ih jugoslovenskih republ-
ka), potpuno je nejasno zbog
~ega Op{tinsko ve}e smatra da
sa privatizacijom “FPL-a” treba
~ekati do jeseni. Navodno }e se
tada posti}i bolja cena, a u
su{tini je jeftino politi~ko podi-
la`enje zaposlenima u ovoj
firmi, koji su ve} napravili kon-
zorcijum radi njenog otkupa. 

FABRIKE RADNICIMA,  A
TELEVIZIJA ?

Saglasnost za privatizaciju
nije dobila ni TV Leskovac,
jedan od stubova Milo{evi}evih
lokalnih poslu{nika, koje je u
protekle dve i po godine po~ela
da se sve vi{e okre}e tr`i{nom
na~inu poslovanja.

Ina~e, na sednici Op{tinskog
ve}a razmatrana je izgradnja
sanitarne deponije i jednoglasno
odlu~eno da se potpi{e ugovor o
njenoj izgradnji u selu Podrim-
ce. Predlogom ugovora pred-
vi|eno je njeno kori{}enje u
roku od {est godina, a op{tina }e
za uzvrat ovoj mesnoj zajednici
pomo}i u izgradnji nekoiklo
infrastrukturnih objekata. Vred-
nost ove investicije je oko 9 mil-
iona dinara, a sredstva }e biti
obezbe|ena iz op{tonskog
bud`eta, kao i za slede]u
stavku. 

PREDSEDNIKU SKUP[TINE
NOVI RA^UNARI
Op{tinsko ve}e jednoglasno je

odlu~ilo i da se iz bud`eta
op{tine izdvoje sredstva za
kupovinu nove kompjuterske
opreme za potrebe Bojane
Risti}, predsednice Skup{tine
op{tine, bez obrazlo`enja za{to
je stara neadekvatna za obavl-
janje njenog posla.

Ve}e je donelo odluku i da se
ispitaju sve mogu}nosti za hitnu
pomo} TV Leskovac, koja je
tra`ila nov~ana sredstva iz
bud`eta radi sanacije repetitora,
kao i da se izna|u na~ini za tra-
jno re{enje ovog problema.

“PRIVATNICI ]E NAM PRO-
DAVATI I VODU”

Za kraj - pravi biser. Najavlje-
na aukcijska prodaja motela
“Predejane”  nije dobila saglas-
nost Op{tinskog ve}a zbog
mogu}nosti da nam mrski kapi-
talisti sutra po~nu da prodaju i
na{u vodu !

Naime, radi lak{e i br`e izgrad-
nje infrastrukturnih objekata u
Predejanu, svojevremno je ova
mesna zajednica odlu~ila da se
oni pripoje pomenutom motelu.
U razmatranju ovog problema
obznanjena su i strahovanja
nekih ~lanova Op{tinskog ve}a
da bi sutra~nji vlasnik mogao da
po~ne me{tanima Predejana da
napla}uje i vodu!              Z.R.

NNoovvaa  vvllaasstt  sspprree~~aavvaa  aauukkcciijjee??
Na poslednjoj sednici Op{tinsko ve}e donelo nekoliko odluka kojima se usporava ionako traljava
privatizacija leskova~kih dru{tveno-dr`avnih preduze}a.



Predstavnici politi~kih strana-
ka koje formirale lokalne organe
vlasti i predsednici svih partija
koje imaju predstavnike u
lokalnom parlamentu okupili su
se na poziv Bojane Risti},
predsednice Skup{tine op{tine
radi dogovora o na~inu
funkcionisanja op{tinskog parla-
menta. 

Sastanak je ina~e po~eo i
dobrim delom se bavio
raspravom o incidentu koji se
dogodio na konstitutivnoj sedni-
ci Skup{tine op{tine. 

Bojana Risti} je na po~etku
sastanka izlo`ila svoje predloge:
-  @elim da rad SO Leskovac
bude potpuno javan i dostupan
svakom gra|aninu. Ovim sas-
tankom javno promovi{emo nov
na~in i stil rada lokalne
samouprave. Zajedno ]emo
dogovarati dnevni red sednica.
Obe}avam da }u se truditi da
sve odborni~ke grupe imaju isti
tretman u svim segmentima rada
SO Leskovac, - rekla je Bojana
Risti} i pozvala i predstavnike
ostalih stranaka da daju svoje
predloge.

@ivojin Stefanovi} je izjavio
da }e odbornici SPS-a u~estvo-
vati u radu skup{tine, ali i da
zahtevaju da se obezbedi red i
mir, kao i da se odredi ko sve
mo[e da prisustvuje sednicama,
je u suprotnom “ skup{tina ]e se
pretvoriti u Hajd park”. 

Bojana Risti} se zatim izvinila
poslaniku Stefanovi}u zbog
neprijatnosti koje je imao na
konstitutivnoj sednici i obe}ala
da se takvi propusti vi{e ne}e
dogoditi.

Predsednik Narodne
demokratske stranke u
Leskovcu Milorad Marjanovi}
predlo`io je da se {to pre kon-
statuje prestanak mandata nekim
odbornicima koji su ve} izabrani
na rukovode}a mesta u op{tin-
skim slu`bama i koji po zakonu
ne mogu u isto vreme da budu i
odbornici. On je predlo`io i
raspisivanje novih izbora
~lanove saveta mesnih zajedni-
ca, za upravne odbore u javnim
preduze}ima ~iji je osniva~
op{tina, kao i izbori za {kolske
odbore. 
Jovica \or|evi} (SNS) podr`ao
je ove predloge , kao i potrebu
da se odbonicima omogu}i puna
bezbednost za vreme rada
Skup{tine.

- Mora da se zna ko je sve
pozvan na sednice Skup{tine
op{tine, a ja zahtevam da se
sednice odbora ne odr`avaju
neposredno pre sednica
Skup{tine, da bi odbornici imali
dovoljno vremena da se upozna-
ju sa materijalima, a ne kao rani-
je, kada su deljeni na ulazu u
salu. Predstavnici stranaka koji
nisu odbornici ne bi trebalo da
prisustvuju sednicama , kao ni

svi rukovodioci op{tinskih
organa, ve} samo oni ~ije je
prisustvo i mi{ljenje bitno za
neku ta~ku dnevnog reda o kojoj
se odlu~uje.

Na sastanku je dogovoreno da
stranke i odborni~ke grupe {to
pre dostave  str~nim slu`bama
skup{tine imena, potpise i
fotografije odbornika, kao i da
odborni~ke grupe {to pre
izaberu svoje predsednike i
dostave njihova imena, radi ost-
varivanja prava iz Poslovnika
oradu SO Leskovac.

M.\or|evi}

Konsenzus kao stil 

OPWB!HSBETLB!WMBTU

Dogovor ~lanica vladaju}e koalicije o na~inu rada i pona~anju u Skup{tini op{tine
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Zapo~etim odlaganjem sme}a
na novoizgra|enu deponiju u
ataru sela Podrimca re{en je
problem nastao po~etkom febru-
ara, kada je istekao ugovor o
eksploatisanju deponije u selu
Du{anovu.

Ekipe JKP ”Komunalac” ve}
su na terenu i intenzivno rade na
saniranju problema nastalog u
proteklih desetak dana. Potpuna
normalizacija stanja o~ekuje se u
narednih nekoliko dana.

So Leskovac jo{ jednom
upu}uje izvinjenje gra|anima
Leskovcazbog ovih problema
koji su nastali pre formiranja
sada{nje vlasti. Problem koji smo
zatekli uspe{no smo re{ili u
najkra}em mogu}em roku

Saop{tenje SO Leskovac

IIZZVVIINNJJEENNJJEE  GGRRAA\\AANNIIMMAA
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DOS - Koalicija za Leskovac 

DEMOKRATSKA STRANKA LESKOVA^KI KRUG

SSmmeennee  zzbboogg  ppoolliittii~~kkee  nneeppooddoobbnnoossttii

BBeezziimmeennaa  kkooaalliicciijjaa  nnee  ppoo{{ttuujjee  zzaakkoonnee

- Uprkos obe}anjima ~elnika
stranaka koje ~ine tehni~ku koali-
ciju pre i posle lokalnih izbora, da
}e rukovode}a mesta u javnim
preduze}ima zauzeti eksperti, u
najve}em broju slu~ajeva njih su
zamenili ljudi sa zavr{enom sred-
njom {kolom, - istakao je na kon-
ferenciji za novinare Zoran
Peri{i}, predsednik DHSS-a u
Leskovcu, jedne od ~lanica DOS
- Koalicije za Leskovac i istakao

da sada ve} biv{a lokalna vlast ni
u vreme posle 5. oktobra nije to
radila , iako je bila optu`ivana  da
vlada pomo}u kriznih {tabova i
da proganja politi~ke
neistomi{ljenike.

Dragoljub @ivkovi}, ~lan
predsedni{tva Demokratske
stranke najavio je da }e opozicija
primeniti sve pravne i politi~ke
metode da bi ovo spre~ila, i
dodao da tehni~ka koalicija mora

da po{tuje zakone i ne mo`e da
otpu{ta ljude kako joj se prohte.

Biv{i gradona~elnik je deman-
tovao nedavne izjave Bojane
Risti} za vreme njegovog manda-
ta novac iz bud`eta tro{en nekon-
trolisano, da su na radna mesta u
op{tini primani prete`no ~lanovi
DS-a, kao i da su lokalni mediji
bili pod kontrolom DOS-a.  

M.\.

Novo op{tinsko rukovodst-
vo je ve} u prvim nedeljama
svoje vladavine prekr{ilo niz
zna~ajnih zakonasa desetak
klju~nih odredbi sa osnovama
za vi{e krivi~nih i prekr{ajnih
postupaka.

O~igledno je da op{tinska
vladaju}a bezimena koalicija
odlu~ila da ne po{tuje zakon,
i na taj na~in izazove reakci-
ju nadle`nih republi~kih
organa, koji bi se kasnije
optu`ili za nedemokrati~nost.

Odmah nakon konstitu-
tivne sednice zapo~eli su sa
molersko-farbarskim radovi-
ma u prostorijama op{tine,
dodeliv{i ove radove ra|aku
novog gradona~elnika bez
ikakvog javnog oglasa,
suprotno Zakonu o javnim
nabavkama.

Novoimenovani ~elnici
op{tine su preko Direkcije za

izgradnju grada, u kojoj je
tako|e novoimenovani direk-
tor, svojim potpisima i naloz-
ima zapo~eli radove na
izgradnji divljeg smetli{ta u
ataru sela Podrimca, ~ime su
prekr{ili vi{e ~lanova Zakona
o izgradnji objekata , Zakona
o za{titi `ivotne sredine,
Zakona o javnim nabavkama
i Zakona o za{titi
poljoprivrednog zemlji{ta.

Lokacija deponije koju su
na pre~ac i u `urbi izabrali
~kolski je primerlokacije
koja ne ispunjava ni jedan
ekolo{ki kriterijum. Lokacija
se nalazi u slivu reke [aran-
ice, koja je ovom deponijom
direktno ugro`ena, a
zaga|enje ove reke zna~i}e
zaga|enje pija}e vode u seli-
ma Ka{tavar, Pe~enjevce i
^ekmin.

Demokratska stranka Leskovac

KOLIKO KO[TA 
NOVA VLAST?

Koliko treba da budu bogati
gra|ani Leskovca da bi finan-
sirali umirivanje savesti
lokalnih politi~ara nakon svake
promene vlasti?

Jer, samo gruba ra~unica
pokazije da }e, ionako vi{e
nego prenatrpan lokalna
administracija, sa novih 50-ak
zaposlenih funkcionera i
uz”milosrdno” zadr`avanje
starih, ko{tati gra|ane Leskov-
ca novih 24 miliona dinara za
godinu dana.

Umesto da se provede
racionalizacija op{tionske
uprave i javnih preduze}a i ost-
varene u{tede usmere u razvoj,
~ini se upravo suprotno.

Gra|ani od nove lokalne
vlasti o~ekuju ozbiljan pro-
gram lokalnog razvoja za 2003.
godinu, sa ciljevima, nosioci-
ma i rokovima.
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Op{tinski odbor demokratske
stranke u Leskovcu izra`ava
veliku zabrinutost zbog
nere{enih komunalnih problema
gra|ana i zbog prepunih kontejn-
era koji prestavljaju potencijalni
izvor zaraze. Smatramo da je
nedopustivoda se zarad li~nih
parnica i nerealnih predizornih
obe}anja ceo grad gu{i u sme}u.

Podse}amo gra|ane Leskovca-
da je lokalna samouprava imala
re{enje za dugogodi{nje prob-
leme grada sa izni{enjem sme}a,
lai je zbog vete manipulacije i
neprincipijelnih prikupljanja
politi~kih poena od strane visok-
ih finkcionera nove lokalne vlasti
do{lo do blokade finalizacije

jednog od kapitalnih projekata za
budu}nost op{tine, kakav je bio
projekat sanitarne deponije u
@eljkovcu. Istini za volju,
moramo podsetiti da je upravo
gospodin Marjanovi}, koji je
pravni zastupnik ljudi koji su
blokirali izgradnju @eljkovca,
bio predsednik Upravnog odbora
Direkcije kada je doneta odluka o
izgradnji deponije na toj lokaciji. 

Neodgovorno pona{anje nove
koalicije, koje je rezultiralo
pronala~enjem surogat-re{enja
za privremenu deponiju, mimo
zakonskih okvira, bez dozvola i
sa  potencijalnom opasno{}u
zaga|enja pija}e vode u
lokalnom vodovodu sela

^ekmin, Ka{tevar, Pe~enjevce i
u crpnim pumpama u okolini
Vinarca, koje snabdevaju ve}i
deo grada vodom, moralo je da
izazve burniju rekaciju kod
nadle`nih organa. 

Demokratska stranka u
Leskovcu poziva novu vlast da
ne tro{i milione gra|ana Leskov-
ca na izgradnju nezakonite
deponije sa rokom trajanja od
{est godina za koju ne postoji ni
jedna dozvolai za ~iju igradnju }e
biti upotrebljena nov~ana sredst-
va u iznosu od polovine celokup-
ne investicije za deponiju @eljko-
vac, koja je , podse}amo
gra|ane, trajno re{enje za na{u
op{tinu. 

G17 plus osnovao op{tinski odbor u Leskovcu NOVA DEMOKRATIJA

Iz op{tinskog odbora Demokratske stranke

LLeesskkoovvccuu  ssuu  nneeoopphhooddnnii  eekkssppeerrttii

NNoovvii  rraazzvvoojjnnii  kkoonncceepptt    zzaa  LLeesskkoovvaacc

- Opredeljenja politi~ke stranke
G17 plus su poznata.
Nastavi}emo da radimo na tome
da Srbiju u~inimo dostojnom za
`ivot svih njenih gra|ana, a
naro~ito mladih. Iako je za pro-
teklih desetak godina mnogo
mladih napustilo ove prostore,
verujemo da u Leskovcu ima
eksperata koji znaju i mogu da
ovaj grad izvuku iz dugogodi{nje
krize - oni su jednostano
neophodni, - istakla je dosada{nji
poverenik Sne`ana Stojanovi},
novoizabrana predsednica G17
plus u Leskovcu na osniva~koj
skup{tini ove politi~ke stranke ,
odr`anoj pro{le subote u Centru
za ekonomiku doma}instva.

Za potpredsednika op{tinskog
odbora ove stranke izabran je
advokat Veroljub Gudeljevi}, a za
~lanove op{tinskog odbora
dosad{nji aktivisti ove organi-
zacije Marina Stefanovi}, Sr|an
Markovi}, Goran Coni}, Ljiljana
Coni}, Sr|an Jovi}, Novica Ceri}
i  Slobodan Cvetanovi}.

Novoizabrana predsednica
op{tinskog dbora Sne`ana Sto-
janovi} istakla je da u Leskovcu
postoji {irok front ljudi koji veru-
je u demokratiju i nastavak
zapo~etih reformi, i da }e  one,
bez obzira na trenutan odnos
politi~kih snaga u Leskovcu, biti
nastavljene.

M.\.

PRAVO NA STAN 
PRIZNATI SVIMA

Nova demokratija pokre}e inicija-
tivu da se gra|anima koji su kroz
zakonsku obavezu izdvajali
nov~ana sredstva u stambene fon-
dove a nisu dobili stan, prizna pravo
na obe{te}enje putem javnog duga.

Zastupaju}i ideju o denacional-
izaciji, zala`u}i se za identifikaciju
vlasni{tva, po{tuju}i pravo svojine i
podr`avaju}i napore Vlade Repub-
like Srbijena dono{enju Zakona o
denacionalizaciji, Nova demokrati-
jaskre}e pa`nju na jo{ jedan greh
socijalizma po~injen prema velikom
broju gra|ana koji nikada nisu
uspeli da ostvare pravo na stan.

Nova demokratija poziva gra|ane
da svojim potpisima u najbli`oj
kancelariji ove stranke podr`e njenu
inicijativu koju je u vidu Deklaraci-
je podnela Narodnoj skup{tini
Republike Srbije na usvajanje.  
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Op{tinski odbor Asocijacije slo-
bodnih i nezavisnih sindikata
odr`ao je sredinom pretpro{le
nedelje konferenciju za novinare
u pravom radni~kom ambijentu
jednog od pogona tekstilne indus-
trije   “Leteks” . Sumorni ambi-
jent nekada jedne od
najuspe{nijih leskova~kih firmi
bio je dobra scenografija za ocene
ove sindikalne organizacije o
te{kom stanju u kojem su se na{li
radnici tekstilne i drugih industri-
jskih grana leskova~ke privrede u
tranzicionom procesu.

Predstavnici ovog sindikata
istakli su na ovom skupu ocenu
da }e planiranom privatizacijom
“Leteksa”, “Resorta”,
“Budu}nosti” i “Vu~ja” bez posla
ostati preko 5.000 radnika, iako
su zvani~ne procene ni`e skoro za
polovinu.

- Mi se zala`emo za ozbiljan
socjalni program kojim }e svaki
radnik koji u procesu privatizaci-
je bude progla{en vi{kom dobiti
po 6.000 dinara za svaku godinu
radng sta`a. 

SINDIKALNA BORBA
IZME\U SINDIKATA

Za te{ko stanje radnika ne samo
leskova~kog okruga, pored
objektivnih te{ko}a tranzicionog
perioda, posebno te{kog naro~ito
za potpuno ruiniranu leskova~ku
privredu, , aktivisti Asocijacije

slobodnih i nezavisnih sindikata
optu`uju i ~elnike drugih sindika-
ta i pojedince iz vlasti koji
favorizuju odre|ene sindikate i
njihove aktivnosti. 

Naime, iako  je uprvo njihova
sindikalna organizacija naj~e{}e
optu`ivana da je “re`imski
sindikat” zbog toga {to je neka-
da{nji predsednik Dragan Milo-
vanovi} sada ~lan republi~ke
Vlade kao ministar za rad, u
ASNS isti~u da je situacija upra-
vo suprotna. 

- Neta~no je da nismo aktivni
kada je u pitanju privatizacija i
tranzicija u oblasti privrede . Dok
radnici jedva tavore a njihovi
pravi sindikalni zastupnici nema-
ju ni osnovna sredstva za rad pov-
ereni{tva, dotle se dozvoljava i
blagonaklono gleda na sve ja~e
institucionalno povezivanje
poslodavaca, koji udru`ivanjem i
modelima polti~ke borbe
poku{avaju da pariraju sindikati-
ma i oslabe glas radnika. 

NA^ELNIK OKRUGA
BIRA SINDIKATE

Dobra ilustracija te{kih uslova i

i za rad sindikalnih organizacija

je i situacija nakon nedavnog sas-

tanka  predstavnika nekoliko

granskih sindikata sa na~elnikom

Jablani~kog okruga Miloradom

Marjanovi}em. Na sastanku se

raspravljalo o radnicima kao

tehnolo{kom vi{ku u procesu

rivatizacije i na~inima njihove

za{tite, na~inima subvencioniran-

ja proizvodne i mogu]nostima za

ostvarivanje prava na radni sta`.

Iako su sastanku prisustvovali

predsednici granskih odbora

Sindikata tekstila, ko`e i obu}e

iz sva tri sindikata koja deluju u

leskova~kom okrugu i izdali

zajedni~ko saop{tenje, naknadno

se u javnosti pojavila informacija

o sastnku sa potpisima na~elnika

jablani~kog okruga Milorada

Marjanovi}a i samo predstavnika

Samostalnog sindikata Slavice

Savi}.

Prema ocenama aktivista

ASNS, Samostalni sidikat se

predstavlja kao jedini za{titnik

radni~kih interesa, a ovom {peku-

lacijom sa saop{tenjem sa sastan-

ka u jablani~kom okrugu

poku{avaju da nas razbiju a

sa~uvaju svoje ~lanstvo.

ASNS zahteva da se utvrdi

odgovornost za ovu manipu-

lacijui javno saop{ti da li je

na~elnik okruga ili neko iz njego-

vog kabineta izabrao Samostalni

sindikat kao jedini s kojim }e raz-

govarati o sudbini radnika.

S. Mili}   

Proces privatizacije najboljnii je za radnike tekstilne industrije, jer }e bez posla ostati najve}i broj
radnika iz ove grane idustrije. * Dok se poslodavci organizuju po principu sindikata, sindikati se
me|usobno sukobljavaju  * Lokalna vlast prote`ira pojedine sindikate.

Ob!lpogfsfodjkj!{b!opwjobsf!v!BTOT!j{ofub!tvnpsob!{bqbabokb!p!tjoejlbmopn!pshboj{pwbokv
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NNaajjvvii{{ee  nnaassiillnniikkaa  uu  uunniiffoorrmmaammaa  ppoolliicciijjee
Veliki broj slu~ajeva nasilja nad `enama 

Pravna slu`ba Odbora za ljuds-
ka prava Leskovac u saradnji sa
Komitetom pravnika za ljudska
prava (YUCOM) iz Beograda
ve} nekoliko godina bavi se
pru`anjem aktivne pravne
pomo}i gra|anim koji su `rtve
nasilja i torture. 

U velikom broju slu~ajeva tor-
ture i nasilja nad `enama
vinovnici su policajci. 

Najdrasti~niji je slu~aj Mir-
jane Savi}, koja je silovana i
zverski pretu~ena   na radnom
mestu. Nju su u hotelu na
Vlasinskom jezeru pretukli jedan
policajac i jedan lokalni
siled`ija. 

Surduli~ka policija, koja je
ina~e nadle`na za ovaj zlu~aj
zbog mesta de{avanja krivi~nog
dela, nije htela da iza|e na mesto
doga|aja, iako je upravnik
hotela vi{e puta zvao, zato {to je

po~inilac njen pripadnik. Iako je
od ovog doga|aja pro{lo dosta
vremena, slu~aj i dalje stoji u
mestu zbog opstrukcija po~inila-
ca i njihovih za{titnika .

O stanju u pravosu|u
dovoljno govori i podatak da je
Odbor za ljudska prava podneo
krivi~nu prijavu protiv pripadni-
ka MUP-a koji su jo{ januara
2001. godine pretukli Violetu
Ja{arevi} iz Vinarca, tokom
~uvene “akcije oduzimanja
oru`ja” ( kada su ina~e te{ko
pretukli vi{e gra|ana romske
nacionalnosti bez ikakvog povo-
da i zakonskog osnova).
Okru`no javno tu`ila{tvo do
danas nije reagovala na taj, kao i
na brojne druge prijave Odbora
za slu~ajeve nasilja u kojima su
vinovnici pripadnici plolicije.   

Jedan od novijih je i slu~aj
supruge policajca iz Aran|elov-

ca. Irena Radovi} je zbog
svakodnevnog maltretiranja i
nasilja koja je trpela od svog
mu`a pobegla    kod porodice u
Medve|u, sa vidnim tragovima
nasilja po licu i telu, a nasilnik se
u uniformi pojavljuje  i pretnja-
ma je primorava da odustane od
krivi~nog gonjneja i vrati mu
bebu koju je sa sobom povela.

Da uniforma i nasle|eno
pona{anje njenog vlasnika iz
proteklog perioda
Milo{evi}evog represivnog sis-
tema vladanja  imaju interak-
tivno sadejstvo, govore i podaci
da se Odboru za ljudska prava i
@enskom centru u leskovcu javl-
ja veliki broj `ena koje su `rtve
nasilja upravo mu`eva-policaja-
ca. ^ak je u @enskom centru
zabele`en i jedan slu~aj nasilja
nad mu`em ~ija je `ena polica-
jac! D.V




